
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 130 af 7. januar 2025 (alm. del). Spørgsmålet er stil-

let efter ønske fra Sigurd Agersnap (SF). 

 

 

Rasmus Stoklund 

/ Jacob Vastrup 

  

30. januar 2025 
J.nr. 2025 - 561 

 

Offentligt
SAU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 130

Skatteudvalget 2024-25



 

 

Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Vil ministeren angive de 10 virksomheder, som har modtaget den største godtgørelse for 

processtrøm for elbiler årligt i perioden 2018-2024, samt hvilket beløb de respektive virk-

somheder har modtaget? 

 

Svar 

Jeg har til brug for besvarelsen indhentet nedenstående bidrag fra Skattestyrelsen, som jeg 

vil henholde mig til: 

 
”Virksomheder har som en særordning mulighed for at få godtgjort elafgift af elektricitet 

forbrugt til opladning af registrerede elbilers batterier på de af virksomheden drevne lade-

standere. 

 

Godtgørelsen opnås ved, at virksomheden angiver elafgiften på momsangivelsen sammen 

med den elafgift som virksomheden i øvrigt er berettiget til godtgørelse af efter elafgifts-

lovens regler.  

 

Skattestyrelsen har ikke mulighed for at levere de ønskede data om de ti virksomheder, 

der har modtaget den største godtgørelse af elafgift for opladning af elbiler i perioden 

2018-2024 samt de respektive beløb.  

  

Dette skyldes, at den samlede godtgørelse for elafgift angives i ét felt på virksomhedens 

momsangivelse. Beløbet dækker således over godtgørelse for al forbrug af elektricitet fx 

belysning, rumvarme, komfortkøling samt elafgift for opladning af elbiler.  

 

Desuden skal det bemærkes, at virksomheder omfattet af særordningen ikke har en sær-

skilt registrering, hvorfor Skattestyrelsen ikke med sikkerhed har mulighed for at lave en 

udtømmende liste over virksomheder omfattet af særordningen.”  

 


	Spørgsmål
	Svar

